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Mikael Magnusson (S) §§ 7- 25  
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Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Per Johansson (FP) för Karin Karlsbro (FP)  

Fredrik Canerstam (S) §§ 1-6 för Mikael Magnusson (S)  

Måns Lönnroth (S) för Åsa Wester  (S) 

 

 Ersättare: 

Anders Thureson (M) §§ 1-21  

Eva Runvald (M)  

Viktor Strååt (M) §§ 1-22  

Andreas Lundin (M)   

Frida Johansson Metso (FP) §§ 6-25 
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Fiebranz Andersson, Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Helena Pettersson §§ 1-5, Helene 

Lindman §§ 1-5, Håkan Andersson, Lars Burman, Luis Lopez, Malin Ekman, Marithe 

Eriksson och Pia Winbladh Högfors samt borgarrådssekreteraren Albin Ring. 

 



  

 

 
 § 10 

Tillsynsrapport för skolor och förskolor 2012 
Dnr 2012-843 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens redovisning och 

översänder rapporten för kännedom till utbildningsförvaltningen och Norrmalms 

stadsdelsförvaltning. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 3 april 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Per Johansson (FP) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Godkänna förvaltningens rapport. 

2 Överlämna beslutet och årsrapporten till utbildningsförvaltningen, samtliga stadsdelsförvaltningar samt SISAB för kännedom. 

3 I övrigt anföra följande: 

 

Att ca 30 % av skolorna har haft så pass allvarliga brister att det krävt 

uppföljning är för mycket. Barn och ungdomar behöver en god inomhusmiljö 

och skolan ska tillse detta. Att skolor och förskolor inte har kunskap om att de 

ansvarar för att lokalerna är hälsosamma är ett problem. Vi har en förhoppning 

om att tillsynsbesöken gjort klart detta men anser att det trots tillsynsbesök kan 

finnas hinder för att gå vidare med åtgärder, då många skolor har dåligt med 

resurser. Vi tycker att det är viktigt att skolans arbete med inomhusmiljö 

underlättas, exempelvis genom tätare tillsynsbesök med ökad information om 

nödvändiga åtgärder men även genom att vi ställer tydliga krav på en god 

inomhusmiljö i skolorna. 

 

Ventilationsanläggningar är av största vikt för människors välbefinnande, inte 

minst i lokaler där barn vistas. Förändras verksamheten i lokalen så behöver 

troligtvis även ventilationsanläggningen dimensioneras om. Efter en 

omorganisering eller omdisponering kan människor ofta komma att vistas i 

lokaler som inte är avsedda för detta. Detta kan leda till luftproblem. 

 

Om skolorna förändrar användningen av sina lokaler finns risken att man inte 

meddelar SISAB detta. De skolor som kommunicerar med SISAB om ändrad 

användning av lokaler kan drabbas av hyreshöjningar på grund av de åtgärder 

som SISAB då vidtar, vilket inte uppmuntrar skolorna till kommunikation. 

 

Hyressystemet mellan skolorna och SISAB kan därför behöva ses över för att 

åstadkomma ett hyressystem som uppmuntrar skolorna att kommunicera mera 



  

med SISAB. Vi anser även att det i varje skollokal, framför allt där barn vistas, 

anslås hur många människor som ventilationsanläggningen för i lokalen är 

avsedd för. Detta tydliggör för alla berörda, även för de som inte är insatta i hur 

ventilationsanläggningar fungerar och dimensioneras, hur ventilationen 

egentligen är tänkt. 

 

Då radonmätningar varit ett problem som löpt genom flera års skolinspektioner 

är det viktigt att nu följa upp om förbättringar skett. Radonutredningar och 

åtgärder kan ta tid och vi anser att nämnden bör tillse att alla de skolor som inte 

redan utfört mätning får en tydlig begäran om att detta ska utföras under 

kommande mätsäsong. Detta för att säkerställa att lokalen ska kunna anses 

lämplig för barn att vistas i. 

 

3) Mikael Magnusson m.fl. (S) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

enligt följande: 

 

1 Godkänna förvaltningens rapport. 

2 Förvaltningen ges i uppdrag att tillsammans med SISAB och 

utbildningsförvaltningen utarbeta ett förbättringsprogram för skol- och 

förskolemiljöer. 

3 Förvaltningen ges i uppdrag att genomföra tätare kontroller av skolor och 

förskolor. 

4 Därutöver anföra följande: 

 

Det är oacceptabelt att 30% av skolor och förskolor haft så allvarliga brister i 

miljön att man behövt följa upp det. Barnens skolmiljö är deras arbetsmiljö och 

man kan ju fråga sig om dessa brister accepterats i samma utsträckning om det 

rört sig om vuxna.  

 

Vi socialdemokrater anser att det här problemet är så allvarligt att åtgärder måste 

vidtas omedelbart och föreslår därför att förvaltningen i samarbete med SISAB 

och utbildningsförvaltningen tar fram ett förbättringsprogram för skol- och 

förskolemiljöer där man utarbetar en långsiktig plan för nödvändiga 

renoveringar och reparationer. 

 

Vi anser också att tidsintervallet mellan tillsynsbesöken är för långt och att tätare 

kontroller behövs för att tidigare upptäcka ohälsosamma miljöer och underlätta 

skolornas egna arbete med inomhusmiljön. 

 

4) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden bör ges utökade resurser för att intensifiera 

arbetet med inomhusmiljön i stadens skolor, förskolor och fritidsgårdar och 

därvid också inkludera enkäter rörande luftkvalitén. 

 

Det är anmärkningsvärt att omkring 30 % av stadens skolor och förskolor år 

efter år uppvisar brister vad gäller inomhusmiljön. En seriös analys bör göras av 

hittillsvarande insatser och förvaltningens egna insatser utökas. Av rapporten 

framgår att ev. problem med gifter orsakade av fuktig betong (Sjuka-Hus 

syndrom) inte hanteras målinriktat. Hälsoenkäter bör vara ett första steg vid alla 

inspektioner. 

 



  

Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Per 

Johansson (FP). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Mikael Magnusson m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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